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Slik var det – kort 
historikk

• Kommenterfelt på alle saker, 
ettermoderering av IS/frontsjefer.

• Som kommentarfelt flest: Mange 
gjengangere, mange menn. 

• Utidig tone. 



Derfor gikk det 
skikkelig galt
hos oss

• Kunstsilo-saken og det 
som kom ut av den. 

• Netthandelen-Brandsdal
og gjengen. 

• Sørlandsnyhetene –
spreder av fake news, 
konspirasjoner og
påstander. 

• Sørlandsnyhetene inn i 
bystyret. 



Et ødelagt
debattklima

• Aktive deltakere i debatten: 
Einar Øgrey Brandsdal, Hans 
Christian Vadseth, Nils Nilsen 
(SN), Steinar Olsen 
(Stormberg), “dekk-kongen” 
Tommy Sharif og diverse 
politikere. 

• Fædrelandvennen som
hyppig nevnt aktør og
beskyldt for å være talerør
for eliten. 



Internt 
prosjekt med 
dybdeintervju av 
hele redaksjonen

• Haster å ta tilbake den digitale debatten!

• Vi fjernet oss fra leserne da vi stengte kommentarfeltene. 

• Vi mangler mangfold. Er vi også fiffen? 

• Kan ikke la SN/FB og andre ekkokamre ta debatten på Sørlandet.

• Vi sjekket lesetid – den hadde gått ned.

• Vi trenger å engasjere leserne våre – ta dem på alvor. 



Bruk de verktøyene du 
har-filosofi

• Lang erfaring med livestudio.

• Intuitivt og enkelt for leserne.

• Kort og konsist.

• Mulighet for å vise bredde – lenke til saker.

• Kunne tas i bruk når som helst. 

• Vi inviterer til debatt – og tar ansvar for den. 



Starten – en slags soft launch

• Tanke om utstrakt prøving og feiling. Ikke vær 
redde for å feile.

• Vi må være tålmodige, bygge opp tillit igjen.

• Skape et rom der det er trygt å mene noe.

• Forklare hvorfor ytring er viktig. Sammen blir vi 
klokere.

• Hva vil folk debattere? Når?



Kulturendring i en 
redaksjon

• Få alle med i 
entusiasmen

• Kanal for debatten

• Tilbakemeldinger og 
jevnlig evaluering



Hva når kjenningene fra kommentarfeltene
melder seg på? 









Fagfolka melder seg
• Ber om å få svare på spørsmål.

• Melder seg på i debatten. 



Ute og “inne” med leserne



Nye konsepter

• Yrkesmesse

• Utdanningsmesse

• Debattdag

• Livedekning med debatt. 

• Lunchprat

• Foredrag



Responsen hagler
inn – og vi utvider

• Mange tilbakemeldinger. 

• Ny kollega.

• Nytt design. 



Men hva med tonen, da? 

• Hos oss: Fryd og gammen

• I bystyret: Not so



Noen nokså nye eksempler



Den aller vanskeligste debatten



Erfaringer

• Tonen endrer seg med en "voksen" i rommet.

• Overraskende lite må sensureres.

• Nye melder seg på, nesten for hver debatt.

• Flere kvinner diskuterer – helst korona

• Den største suksessen – koronadebattstudioet.



Resultater som kan 
måles:
• Ca 150 ABO-salg på debatt-artikler (64 på korona)

• Nærmer oss 800.000 SV

• Snittlesetid på ca 01.30, fullførtgrad

• Dialog med leserne. 

• Nye stemmer, kvinner yngre, minoriteter

• Tips og saker



Takk for meg!

•Takk
for 
meg


